

Customs Notice No. (03/2024)

Enforcing Industrial Waste Management Policy

Pursuant to Cabinet Resolution No. 118 of 2023 approving Industrial Waste Management Policy, Cabinet Resolution No. 119 of 2023 on Violations and Administrative Penalties for Contravening the Provisions of Cabinet Resolution No. 118 of 2023, and Cabinet Resolution No. 131 of 2023 on Industrial Waste Export Fees, and based on the Federal Authority for Identity, Citizenship, Customs, and Port Security's letter Ref. No. FCA/CS/S/2024/106 dated 25/01/2024, and Ministry of Economy's letter Ref. No. M.E./03/202 dated 22/01/2024;

The following has been decided:

Article (1)

Export fees shall be levied on all entities exporting industrial waste, including those based and licensed in free zones, in accordance with the fees specified for each type of waste as listed in the table below.

Article (2)

Export fees of industrial waste

S.	Types of industrial waste	H.S. Codes	Export fee per unit in AED	Unit
1	Steel scrap	720450 720449 720441 720430 720429 720421 720410	400	Ton
2	Paper scrap	470710 47079090	140	Ton

إعلان جمركي رقم (2024/03)

بشأن البدء بتطبيق سياسة تامين النفايات ذات الاستخدام الصناعي

بناءً على قرار مجلس الوزراء رقم 118 لسنة 2023 بشأن ضوابط سياسة تامين النفايات ذات الاستخدام الصناعي, وقرار مجلس الوزراء رقم 119 لسنة 2023 بشأن المخالفات و الجزاءات الإدارية التي تفرض على المخالفين لأحكام قرار مجلس الوزراء رقم 118 لسنة 2023, وقرار مجلس الوزراء رقم 131 لسنة 2023 بشأن رسوم تصدير النفايات ذات الاستخدام الصناعي, و كتاب الهيئة الاتحادية للهوية والجنسية والجمارك وأمن المنافذ رقم هـ أ ج / ق ج / س / 106 / 2024 بتاريخ 2024/01/25 وكتاب وزارة الاقتصاد رقم (م.و.ز.ق.ت.د./إ.م.م.ض./2024/03 بتاريخ 2024/01/22

فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

يفرض رسم تصدير على جميع المنشآت المصدرة للنفايات ذات الاستخدام الصناعي بما فيها المنشآت الواقعة والمرخصة في المناطق الحرة وفقاً للرسوم المقررة بالقيمة المبينة قرين كل منها والواردة بالجدول أدناه.

المادة (2)

رسوم تصدير النفايات ذات الاستخدام الصناعي

م	أنواع النفايات ذات الاستخدام الصناعي	الرمز الجمركي المنسق	رسم التصدير لكل وحدة قياس بالدرهم الإماراتي	وحدة القياس
1	خردة الحديد	720450 720449 720441 720430 720429 720421 720410	400 درهم إماراتي	طن
2	النفايات الورقية	470710 47079090	140 درهم إماراتي	طن

3	Used cooking oils	15180019 15180020 15180090	400	Ton
4	Raw hides and skins	41012000 41015000 41019000 41021000 41022100 41022900 41032000 41033000 41039000	100	Ton
5	Aluminum waste and scrap	76020000	100	Ton
6	Cooper waste and scrap	74040000	400	Ton
7	Electrical and electronic waste and scrap	85491100 85491200 85491300 85491400 85491900 85492100 85492900 85493100 85493910 85493990 85499100 85499900	300	Ton
8	Pneumatic tyres waste	40040000 40121100 40121200 40121300 40121900 40122000 40129000 40131000 40132000 40139000	100	Ton
9	Hard plastic waste	39151000 39159000	100	ton

طن	400 درهم إماراتي	15180019 15180020 15180090	زيوت الطهي المستعملة	3
طن	100 درهم إماراتي	41012000 41015000 41019000 41021000 41022100 41022900 41032000 41033000 41039000	الجلود الخام	4
طن	100 درهم إماراتي	76020000	نفايات الألمنيوم	5
طن	400 درهم إماراتي	74040000	فضلات وخردة نحاس	6
طن	300 درهم إماراتي	85491100 85491200 85491300 85491400 85491900 85492100 85492900 85493100 85493910 85493990 85499100 85499900	خردة ونفايات الأجهزة والمعدات الكهربائية والالكترونية	7
طن	100 درهم إماراتي	40040000 40121100 40121200 40121300 40121900 40122000 40129000 40131000 40132000 40139000	نفايات الإطارات الهوائية	8
طن	100 درهم إماراتي	39151000 39159000	النفايات البلاستيكية الصلبة	9

Article (3)

The exporting entity is required to log into the Ministry of Economy's online service portal, enter the product data, and pay the applicable fees.

Ministry of Economy's online service portal link:

<https://eservices.moec.gov.ae/WasteExporter/ExportingIndustrailwasteSubmit?lang=a>

Article (4)

The exporting entity or its authorised representative must adhere to these customs clearance guidelines:

- Verify the accuracy of the industrial waste's export fees in relation to the exported quantity.
- Avoid mixing different types of waste in one shipment or container.
- Provide the correct H.S code and description of the product in the declaration.
- Provide proof of payment of export fees during Customs declaration process.

Article (5)

This Notice shall come into force as of 29/01/2024 and shall supersede any conflicting provisions. All concerned departments shall take required action to implement it within their scope of competence.

Ahmed Mahboob Musabih
Director General

أحمد محبوب مصبح
المدير العام



المادة (3)

يتعين على المنشأة المصدرة الدخول إلى منصة الخدمة الإلكترونية الخاصة بوزارة الاقتصاد وإدخال البيانات المتعلقة بالمنتج ودفع الرسوم المقررة.

رابط المنصة الخدمة الإلكترونية لوزارة الاقتصاد:

<https://eservices.moec.gov.ae/WasteExporter/ExportingIndustrailwasteSubmit?lang=a>

المادة (4)

يتوجب على المنشأة المصدرة أو من يمثلها مراعاة الاحكام التالية عند إجراءات التخليص الجمركي:

- التأكد من صحة وتطابق قيمة رسم تصدير النفايات ذات الاستخدام الصناعي مع الكمية المصدرة.
- عدم الخلط بين أكثر من نوع من النفايات ذات الاستخدام الصناعي في شحنة أو حاوية واحدة.
- التصريح عن بند التعرفة الجمركية الصحيح للمنتج مع الوصف الخاص به في البيان الجمركي.
- تقديم إفادة سداد الرسوم المقررة لتصدير النفايات ذات الاستخدام الصناعي للجمارك في مرحلة تنظيم البيان الجمركي.

المادة (5)

يعمل بهذا الإعلان الجمركي اعتباراً من تاريخ 2024/01/29، ويلغى كل ما يتعارض مع أحكامه، وعلى كافة الإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

Issued on : 13/02/2024

صدر بتاريخ: 2024/02/13